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هرگز تسلیم نشو
عثمان دمبله 6 ســال در بارســلونا بــازی کرد. بارســلونا او را برای 
پــر کــردن جای خالی نیمــار با رقم وحشــتناک 135 میلیون یورو 
بــه اســپانیا آورد. امــا دمبلــه آن بازیکــن دورتموند نبود. 6 ســال 
مصدومیت و نیمکت نشینی همه را به این نتیجه مشترک رساند 
که ملی پوش فرانسوی تمام شده است. پاری سن ژرمن 50 میلیون 
بابت او پول داد و این فصل مشخص شد چه خرید موفقی انجام 
شده است. دمبله می توانست به دوران افول خود ادامه دهد؛ اما 
تصمیم گرفت زنده بماند. 33 گل و 14 پاس گل، آمار فوق العاده 
دمبله در این فصل بود. او تصمیم گرفت احیا شود و همراه با خود، 
پاری ســن ژرمن را هم زنــده کرد. اما فقط دمبله نبــود که اراده ای 
آهنین داشت و خود را ثابت کرد. بازیکنان بزرگ بسیاری در تاریخ 
فوتبال بودند که پس از دوره کوتاه افت فوتبالی و دقیقاً زمانی که 
همه گمان می کردند زندگی حرفه ای شان به پایان رسیده، دوباره 
متولــد شــدند. از دنیس برگ کمپ تا محمد صــاح که هر دو در 
لیــگ برتر تولــد دوباره خود را با درخششــی خیره کننده جشــن 
گرفتنــد. امــا در میان بازیکنان ایرانی، وحید هاشــمیان الگویی 
بی نظیــر اســت. ترانســفر او از پاس به هامبورگ همــه را ذوق زده 
کرد اما مصدومیت های مداوم، امان او و فوتبالدوســتان ایران را 
بریــد. همــه فکر می کردند وحید باید به ایــران برگردد؛ اما وحید 
ماند و مبارزه کرد. تنها در جنگل های برفی هامبورگ می دوید و به 
آینده ای امیدوارکننده فکر می کرد. نتیجه این باور، درخشش در 
بوخوم و امضای قرارداد با بایرن مونیخ بود. شاید این خودباوری 
و پشتکار و مبارزه سخت باید الگوی جوانانی باشد که می خواهند 
وارد میدان ورزش حرفه ای شوند. آنها باید به این حقیقت بزرگ 

برسند: »هرگز تسلیم نشو«.

چرا سرمربیگری در تیم امید جذاب نیست
فدراسیون فوتبال وعده داده بود سرمربی تیم امید را 
در روزهــای آغازین هفته جاری اعام کند اما همچنان 
انتخاب سرمربی این تیم میسر نشده و تصمیم گیران 

در فوتبال ایران در حال رایزنی با گزینه ها هستند.
مهم ترین دلیلی که ســبب شده انتخاب سرمربی تیم 
امید طول بکشــد، دســتمزد نه چندان جذابی اســت 
که فدراســیون فوتبال برای مربیان این تیم پیشــنهاد 
می دهد و بالطبع وقتی دستمزد مکفی نباشد گزینه های 

مطرح راضی به هدایت تیم امید ایران نمی شوند.
پرواضح است که جذابیت مربیگری در لیگ برتر و حتی 
لیگ یک به لحاظ مالی بسیار بیشتر از تیم امید ایران 
اســت و مربیانی کــه می توانند برای خــود در لیگ برتر 
بازار ایجاد کنند قطعاً به سمت تیم امید نخواهند رفت.
در ایــن میــان برخــی مربیــان که بــرای ســرمربیگری 
تیــم امیــد مطرح بودنــد نیز بــا اســتفاده از این فضای 
رسانه ای و تبلیغاتی توانســتند بازار جدیدی برای خود 
در لیگ برتر ایجاد کنند که این موضوع نشأت گرفته از 
سیاست نادرست تصمیم گیران در فدراسیون فوتبال 
در قبــال تیم امید اســت و اصولاً مذاکــرات با گزینه ها 
باید کامــاً مخفی باقــی می ماند یا فدراســیون فوتبال 
طــوری برنامه ریــزی می کرد کــه مذاکره منتــج به عقد 

قرارداد شود.
به هرحال فدراسیون فوتبال باید تکلیف خود را با تیم 
امید مشخص کند؛ اگر تیم امید برای فدراسیون فوتبال 
اهمیت دارد باید جاذبه های مالی کافی نیز ایجاد شود تا 
گزینه های مطلوبی که در لیگ برتر قابلیت های خود را 
نشان داده اند برای مربیگری در این تیم ترغیب شوند.
اگر هم تیم امید اهمیتی برای فدراسیون فوتبال ندارد 
کــه بعید اســت ایــن طور باشــد، باید عطــای موفقیت 
در ایــن رده را به لقایش بخشــید چرا که بعید اســت با 
وضعیتی کــه به وجود آمده بتوان نســبت به آینده این 

تیم در مسابقات آتی چندان خوشبین بود.
به نظر می رســد فدراســیون فوتبال در این راســتا باید 
نگــرش خــود را تغییــر داده و مانــع از بــی ارزش جلوه 
داده شــدن مربیگری در این ســطح شود. اینکه برخی 
مربیان مربیگری در تیم های پایه ملی را نوعی درجا زدن 
محســوب می کنند و راضی به حضور در چنین سطحی 
نمی شــوند خود معضل بزرگی است که فوتبال ایران را 
در بر گرفته و سیاســت های نامناسب تصمیم گیران را 
شــامل می شــود. باید با تغییر رویکرد مناسب به نوعی 
از ایــن منطقه خطرناک عبور و دســت کم در تیم امید 
هــم از لحاظ مالی جذابیت های بیشــتری ایجاد کرد و 
هم اینکه مأمنی ســاخت که مربیان کار در این دایره را 

پسرفت تلقی نکنند.
البتــه نحــوه ســازماندهی و آماده ســازی تیــم امید نیز 
اهمیــت قابــل توجهی در سرنوشــت مربیــان دارد که 
فدراسیون فوتبال باید به این موضوع نیز توجه ویژه ای 
داشــته باشد تا سریال ســوختن مربیان این سطح که 
بارها در فوتبال ایــران اتفاق افتاده و نام های متعددی 
بعد از کار در این تیم از گردونه مربیگری خارج شده اند، 

دوباره تکرار نشود.
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پاسخ سیدورف در باره انتخاب سرمربی استقلال:

صبور باشید
کارنــس ســیدورف پس از مراســم معارفه اش به عنوان مشــاور 
مدیرعامل باشگاه استقال اظهار داشت: از مدیرعامل باشگاه 
استقال به خاطر صحبت های زیبایی که داشت، تشکر می کنم. 
از مــردم ایــران نیز ممنونم که چنین اســتقبال گرمی داشــتند. 
همچنین تشــکر می کنم از باشــگاه اســتقال که چنین فرصت 
بی نظیــری را در اختیــار مــن بــرای همــکاری گذاشــت. از همه 
هــواداران اســتقال و مردم ایران هم تشــکر می کنــم که در یک 
ســطح دیگر و گرم و پرشــور هســتند. من به تاریخ فوتبال ایران 
احتــرام می گــذارم. بــه نظــرم فوتبال ایــران در بالاترین ســطح 
فوتبال آسیاست. وقتی که صحبت از باشگاه های بزرگ می کنیم، 
استقال یکی از بزرگترین باشگاه های آسیاست. تاریخ باشگاه 
خودش معرف همه چیز است و به صورت اتوماتیک، قهرمانان، 
قهرمانان را پیدا می کنند تا با هم کار کنند. من چند هفته است 

که فعالیتم را شروع کرده ام.
مشاور مدیرعامل باشگاه استقال خاطر نشان کرد: می خواستم 
از مدیریت و هیأت مدیره باشگاه استقال تشکر کنم که در پشت 
پــرده با مــن همــکاری و کار می کنند. من می دانــم که هیجان و 
خواسته زیادی وجود دارد که بدانیم مربی و بازیکنان جدید چه 

کسانی هستند اما رسانه ها و هواداران باید صبور باشند.

واکنش
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امیــر قلعه نویــی در حاشــیه تمریــن روز گذشــته 
)دوشنبه( تیم ملی فوتبال ایران با اشاره به حضور 
جوانــان گفــت: »جوانانــی که بــه اردو آمدنــد و در 
لیست نهایی حضور ندارند، بسیار خوب بودند و ما 
را به آینده امیدوار کردند. امیدواریم در فصل آینده 
که به جام جهانی منتهی می شود، شرایط جوانان 
نسبت به فصل گذشته بهتر باشد. این جوانان هم 
اردوی تیم ملی را تجربه کردند و هم در لیگ برتر به 
میدان رفتند. آنها در فصل آینده باید کارایی بهتری 
داشته باشند تا جایگاه بهتری در تیم ملی بیابند. 
ایــن دو بازی برای ما خیلی مهم اســت؛ دیدارهای 
فیفادی بعدی هم همینطور. دو مســابقه آینده در 
سیدبندی و رده بندی تیم ملی ایران اهمیت دارد. 
همــه بازی هــا بویــژه این دو مســابقه مهم اســت. 
درعیــن حال تأکید می کنم جوانگرایی از روزی که 

آمدیم، آغاز شده است.«

 ســرمربی تیم ملــی کشــورمان در مــورد وضعیت 
مدافعان وسط اظهار داشت: »هر کسی که شایسته 
و بهترین باشد، در زمان خودش انتخاب می شود. 
به جز دو پسُت، در تیم ملی نمی توانید بیشتر از دو 
گزینه برای هر پسُت انتخاب کنید. پسُت دروازه بان 
ســه نفر اســت که ما چهار نفر را می بریم. در پسُت 
مدافــع وســط هــم بســیاری از مربیان شــش نفر 
می برنــد که چون ما نگرش هجومی داریم، تاش 
می کنیــم چهــار بازیکن داشــته باشــیم. بازیکنی 
چــون مهدی هاشــم نژاد فصــل گذشــته را خیلی 
خوب شــروع کرد، اما بازیکنان خوبی در پسُــت او 
به میدان می روند. هر کسی بهترین شرایط را داشته 
باشد، به تیم ملی دعوت می شود. البته شاید بعضی 
اوقات اشتباه کنیم، اما بازیکنانی را انتخاب می کنیم 

که با تفکرات تاکتیکی ما متناسب باشند.«
 ســرمربی تیــم ملــی فوتبــال کشــورمان دربــاره 

صحبت هــای مهدی ترابــی و موضع گیری او برای 
توجیــه عدم حضــورش در اردوی تیــم ملی گفت: 
»بــا احترام بــه همه بازیکنانی کــه در لیگ زحمت 
می کشــند، حــق دارم راجــع بــه بازیکنانــی کــه در 
اردو هستند، صحبت کنم. این نفرات به زعم من 
خیلی شایسته هستند و خیلی ما را به آینده امیدوار 
کردنــد. منظورم وینگرهایی هســتند کــه آمدند و 
جوان هم هســتند. راجع بــه بازیکنانی که در اردو 

هستند، اجازه بدهید که صحبت کنم.«
 قلعه نویی درباره بازی تدارکاتی با کلمبیا افزود: »من 
در ایــن باره باید بگویم کــه کادر فنی این نگرش را 
دارد کــه تیم ملــی با تیم های بزرگ دنیا بازی کند و 
ما از نتیجه آن نیز نمی ترسیم. برای مثال در سال 
2007 ما در مکزیک با مکزیک بازی کردیم که سفری 
طولانــی هم بود. الان هم از این بازی ها اســتقبال 
می کنیم، منتها شــرایط و یکسری جزئیات وجود 

دارد که دوســت ندارم راجــع به آنها صحبت کنم. 
به هر حال خواسته کادر فنی این است که بتوانیم 
با تیم هایی بازی کنیم که در جدول باشــند و عیار 

تیمی را در جام جهانی بیشتر محک بزنیم.«
 او در این خصوص افزود: »فقط یک سؤال از شما 
دارم؛ چنــد بازی مانده که بازی های انتخابی جام 
جهانی تمام شود؟ الان قبل از این فیفادِی، صعود 
چنــد تیم بــه جام جهانی مســجل شــده اســت؟ 
بنابرایــن صعــود در ایــن وضعیت ســخت اســت. 
این طرفِ ماجرا همه نوع همکاری را کرده، اما فکر 
می کنم در دو فیفادی آســیب دیدیم. برنامه ها در 
فیفادی فعلی و فیفادی اســفند به ما لطمه زد، اما 
فدراسیون فوتبال در کشوری دیگر تصمیم می گیرد 
که برنامه ریزی یکساله داشته باشد. سازمان لیگ 
در اینجا با مشکات و دغدغه هایی مواجه است که 

باید به آنها هم حق بدهیم.«

تیم بسـکتبال طبیعت پنجشـنبه هفته جاری راهی 
مسابقات جام باشگاه های بسکتبال آسیا می شود. 
در حالی که رقابت های این تیم یکشنبه هفته آینده 
شروع می شود، مهران شاهین طبع سرمربی تیم در 
نشست خبری به سؤال های خبرنگاران پاسخ داد.
او دربـاره مسـابقات سـوپرلیگ غـرب آسـیا گفـت: 
»وضعیـت بسـکتبال در خاورمیانـه خیلـی متفـاوت 
اسـت و هـر سـال دسـتخوش تغییـرات سیاسـی و 
گذشـته  سـال  دو  در  می شـود.  منطقـه  اقتصـادی 
کنفدراسـیون بسـکتبال آسـیا مبـادرت بـه برگـزاری 
لیگ هـای باکیفیـت کـرده اسـت. در حـال حاضـر 
هم در خیلی از کشـورهای منطقه، بسـکتبال بعد از 

فوتبال پرطرفدارترین رشته است.«

جـام  در  تیـم  قرعـه  دربـاره  طبیعـت  سـرمربی 
باشـگاه های آسـیا گفـت: »بـا نماینـده مغولسـتان 
بـازی خواهیـم کـرد و تقریبـاً می دانیم که چه نفرات 
داخلی و خارجی دارد، درباره تقابل با چین  هم  باید 
بـا قهرمـان این کشـور بـازی کنیم که بـا توجه به این 
موضوع که مشـخص نیسـت کدام تیم چین راهی 
مسابقات می شود، هنوز از وضعیت این تیم اطاعی 

نداریم.«
شـاهین طبع دلیـل باخت هـای مکرر بـه الریاضی را 
پیشرفت بسکتبال لبنان می داند: »میزبانی شرایط 
متفاوتی دارد. الریاضی سال گذشته در تهران مقابل 
شـهرداری گـرگان باخـت، طبیعتاً کیفیـت بازیکنان 
در زمیـن خـودی بهتـر اسـت. عـاوه بـر ایـن کیفیت 

بسـکتبال لبنـان در سـال های اخیـر بـه دلیل هزینه 
و حمایـت، رفـت و آمـد مربیـان و بازیکنـان خوب در 
این کشور، حمایتی که کشورهای عربی از هم دارند 
و... بالا رفته اسـت که این کار ما را سـخت می کند. 
دیگـر اینکـه لیـگ لبنـان از حمایـت مالـی خیلـی 
خوبـی برخـوردار اسـت، در سـه تورنمنـت بـه لبنـان 
رفتیـم. سـاجس و الریاضـی نفـرات خارجـی خـود را 
تغییـر می دهنـد و بازیکنـان گرانقیمـت بـه خدمـت 
می گیرند، این  دو تیم به ترتیب بیش از 4 و 7 میلیون 
دلار هزینه می کنند. بازیکنان داخلی بسکتبال لبنان 
هم نسبت به قبل خیلی ارتقا داشته اند. ارتباطات، 
حضـور در تورنمنت هـای مختلف، مدیـران بابرنامه 
و... هم بی تأثیر نیست. مجموعه عوامل در ارتقای 

بسکتبال لبنان تأثیر گذاشته است.«
او تأکیـد دارد کـه بسـکتبال ایـران بـرای حضـوری 
قدرتمند در آسیا باید هزینه کند: »همه چیز هزینه 
می خواهـد. مـا سـعی کردیـم کار آبرومنـدی داشـته 
باشیم و هیچ کدام راضی به دوم بودن نیستیم. بعد 
از اینکـه بازیکنانـم در فینال باختند، نمی توانسـتم 
صحبـت کنـم. مـا هـم بایـد شـرایط خـود را ببینیم و 
بهانه جویی نکنیم. اگر سال های بعد قرار باشد دو 
تیـم در آسـیا حضـور پیدا کند، کار سـخت می شـود. 
پیش بینی من این اسـت که یک تیم برای حضوری 
آبرومنـد در جـام باشـگاه های آسـیا بایـد 100 تـا 120 
میلیـارد هزینـه کند. من نگران تیم خودم نیسـتم، 

نگران هر تیمی هستم که بخواهد شرکت کند.«

درباره ترابی حرفی ندارم

قلعه نویی: از وقتی من آمدم جوانگرایی شروع شد

برای حضور آبرومندانه در آسیا باید 1۰۰ میلیارد هزینه شود

شاهین طبع: نگران بسکتبال ایران هستم

جویباری: اولین بار است یک اسطوره مشاور استقلال می شود
ــم معارفه  علی نظری جویباری در مراسـ
ــاور  ــوان مشـ ــیدورف به عنـ کارنـــس سـ
مدیرعامل باشگاه استقال این جمات 
را به زبان آورد: »ما یک »باب« را باز کردیم 
که شاید برخی ها اصاً نپسندند. با یکی 
ــطوره های فوتبال جهان به توافق  از اسـ
ــاور ورزشی به  ــیدیم تا به عنوان مشـ رسـ
ما کمک کند. این اتفاق سال های سال 
ــود و مدیران دیگر می توانند  باب می شـ
ــردان فوتبال جهان  از تجربیات بزرگمـ
استفاده کنند. استقال برای اولین بار 
ــطوره فوتبال جهان به عنوان  از یک اسـ
مشاور ورزشی استفاده می کند. استفاده 
ــه تجربه ما  ــخصی مانند کارنس بـ از شـ
ــگاه ما کمک می کند.  می افزاید و به باشـ
این اتفاق می تواند گام های مثبتی برای 

نرم افزارها و سخت افزارهای ما باشد.«
نظری جویباری در ادامه گفت: »ممکن 
ــته باشیم، اما  ــت خیلی چیزها داشـ اسـ
ــد  ــرادی می تواننـ ــن افـ کارنـــس و چنیـ
ــطح فرهنگ و  ــد و سـ ــا کمک کننـ ــه مـ بـ
ــا بدهند. این  ــاخت های ما را ارتقـ زیرسـ
ــن قهرمانی دارند.  ــا در دنیا چندیـ آدم هـ
ــا فوتبالی که  ــم فوتبال دارد، امـ ایران هـ
ــازی کرده اند،  ــتان او بـ کارنـــس و دوسـ
ــد برای  ــوده و صددرصـ ــیار متنوع بـ بسـ
ــگاه استقال قابل ارتقاست. شاید  باشـ
ــال ایران  ــه فوتبـ ــک مربی بـ ــر یـ روزی اگـ
ــرد، امروز افراد بزرگی مانند  کمک می کـ
کارنس می توانند به فوتبال ایران کمک 
کنند. شاید آنها نتوانند صددرصد وقت 
ــی که  ــا زمانـ ــد بـ ــا می تواننـ ــد، امـ بگذارنـ

ــتقال  ــگاه اسـ ــرای کمک به من و باشـ بـ
اختصاص می دهند، مفید باشند.«

ــا بیان  ــتقال بـ ــگاه اسـ مدیرعامل باشـ
ــتفاده را از  ــگاه نهایت اسـ اینکه این باشـ
ــت:  ــیدورف خواهد کرد، اظهار داشـ سـ
»تاش می کنیم این اتفاق برای فوتبال 
ایران باب شود تا روزی بزرگان فوتبال در 
باشگاه های ما فعالیت کنند و باشگاه ها 
ــاق می افتد و  ــن اتفـ ــد. ایـ ــا بدهنـ را ارتقـ
ــاز کردیم. امیدوارم  ــیر را آغـ ــا این مسـ مـ
ــری کنند و  ــز پیگیـ ــگاه ها نیـ ــایر باشـ سـ
ــان وارد ایران  ــطوره های فوتبال جهـ اسـ
شوند. با بیشتر از 20مربی مذاکره کردیم 
و موفق نشدیم آنها را بیاوریم. امیدوارم 
ــان بزرگی به  ــور کارنـــس، مربیـ با حضـ
ــران بیاوریم و از تجربیات آنها  فوتبال ایـ

استفاده کنیم.«
وی با اشاره به نقش همسر سیدورف در 
ــابق میان با  ــای قرارداد بازیکن سـ امضـ
استقال تصریح کرد، خانم صوفیا، ما را 
به کارنس معرفی کرد و به همراه بابایی 
)عضو هیأت مدیره استقال( به ابوظبی 
رفتیم تا با او صحبت کنیم. خانم صوفیا 
ــطه  ــا بودند و هیچ واسـ ــطه مـ تنها واسـ

دیگری نداشتیم. از او تشکر می کنم که 
تمام تاش خودش را کرد تا سیدورف را 
راضی کنیم. شاید شرایط سیدورف برای 
آمدن به ایران سخت بود، اما همسرش 
ــه ما کمک کرد. در همه زمینه ها با هم  بـ
صحبت کردیم و سیدورف قبل از دیدار 
ــه بازیکنان ما پیام  با صنعت نفت هم بـ

داد.

صبور باشیدصبور باشید
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